
Horúce leto skončilo, čas prázdnin a dovoleniek

ostáva už len v našich spomienkach. Nasiaknutí
dostatočným množstvom D vitamínu môžeme
privítať nasledujúce ročné obdobie- jeseň. Školský
zvonec už mesiac nástojčivo vyvoláva deti do tried,
ktoré si teplé letné počasie mohli vychutnávať ešte aj
celý september. Verím, že sa dočkáme aj ,,babieho
leta“ , ktoré využijeme na potulky a výlety, keďže
turistika v našej obci sa teší čoraz väčšej obľube. Preto sme sa v septembrovom čísle zamerali na našu prírodu a lesy.
Lebo les je naša obrovská továreň života, je zásobárňou vody, útočiskom mnohých živočíšnych druhov a ochrancom
nespočetného množstva rastlín. Strom je zas jedinečný, má dušu a treba sa k nemu správať ohľaduplne.

Mgr. Jolana Majzlanová

noviny pre občanov a priateľov obce Pravenec

SEPTEMBER  2019 - Číslo 3 - ROČNÍK XII. - trojmesačník

Zbor pre občianske záležitosti a

Komisia pre kultúru, šport, mládež a

vzdelávanie v spolupráci s OcÚ v Pravenci

Vás pozývajú na nasledovné akcie:

Jubilanti a Jubilujúce sobáše - október

Uvítanie detí do života - november

Hodová zábava - november 

Rozsvietenie vianočného stromčeka - december

Obecný ples - 25. január 2020

Kalendár vývozu odpadu z PET a  VKM (tetrapak)

Pomôcka: Vždy v piatok!

Na stromy píšem si a o stromoch aj vravím.
Les mojím ľudstvom je, keď v ľudstve som

zdravý.
Nad tvorstva korunou ich koruna sa vznáša.

Z jej lístia hovorí len dobro a krása.
Ján Smrek

Naša najstaršia občianka, p. Štefánia Šovčíková,
narodená 2. augusta 1914, sa tento rok dožila
krásneho životného jubilea -105 rokov.
V tejto slávnostnej chvíli jej prajú veľa zdravia,
šťastia a lásky syn Marián s manželkou, dcéry Eva
a Daniela, vnuci Pavlínka, Marek, Filip, Simon,
pravnuci Michal, Filip, Robin, Jozef, Sára, Audrin a
Miriam. K blahoželaniu sa pripája aj naša
redakčná rada.

Blahoželanie



Od posledného vydania našich obecných novín bolo
zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Pravenci zvolané
jedenkrát, a to 21.8.2019. 
Na tomto zasadnutí obecného zastupiteľstva, obecné
zastupiteľstvo prijalo uznesenia, ktorými:

1. zobralo na vedomie: 
a) správu starostu obce o plnení uznesení z
predchádzajúcich zasadnutí obecného zastupiteľstva a
správu o činnosti obce
b) návrh spoločnosti Slovak Telekom, a.s., na odplatu za
vecné bremeno v súvislosti s budovaním optickej siete v
obci – časť Dedina a navrhlo prejednať podmienky
pripoloženia optického kábla vo vlastníctve obce k
optickému káblu vo vlastníctve spoločnosti Slovak
Telekom, a.s., v rámci tejto jednej stavebnej akcie

2. schválilo:
a) rozpočtové opatrenie v kompetencii obecného
zastupiteľstva, ktorým sa zmenil rozpočet obce na rok 2019
b) odmenu hlavnému kontrolórovi obce za I. polrok 2019
c) osadenie dopravného zrkadla v zelenom páse miestnej
komunikácie pri rodinnom dome súp. č. 43

3. neschválilo:
a) výnimku zo zákazu státia kamiónov na parkovisku pred
bývalým Tatra nábytkom ako zákazníkom bistra Pohoda

4. súhlasilo:
a) s vypílením poškodených drevín rastúcich na pozemku
parc. č. 1274/1 (pri bytovom dome súp. č. 351) a na
pozemku parc. č. 1279/1 (park v časti obce Kolónia) za
predpokladu súhlasného stanoviska Štátnej ochrany
prírody a krajiny k výrubu týchto drevín
b) s uzatvorením zmluvy o vecnom bremene spočívajúcom
v práve umiestnenia vodovodnej prípojky na pozemku
parc. č. 1768
c) s uzatvorením zmluvy o vecnom bremene spočívajúcom
v práve  vybudovania vjazdu, v práve prechodu, prejazdu a
v práve uloženia inžinierskych sietí na pozemku parc. č. 117 

5. nesúhlasilo:
a) s obstaraním štúdie navrhujúcej umiestnenie
autobusovej zastávky pre oba smery na odstavnej ploche
parc. č. 943, 944, v zmysle návrhu komisie pre územné
plánovanie, stavebný poriadok a životné prostredie

Na zasadnutí obecného zastupiteľstva bola starostom obce
predložená obecnému zastupiteľstvu správa o činnosti
obce, v ktorej starosta uviedol:

- kolaudácia bufetu a prístrešku na futbalovom ihrisku
od informácie podanej na poslednom zasadnutí obecného
zastupiteľstva sa neudialo nič nové, vychádzame z
poslednej informácie,  podľa ktorej sa vyhotovujú znalecké
posudky na odpredaj pozemku pod bufetom a na

prenájom pozemku pod prístreškom

- organizácia dopravy na parkovisku v časti Kolónia pred
bývalým Tatra nábytkom 
zmluva o budúcej zmluve o vecnom bremene so ŽSR zatiaľ
nebola zo strany ŽSR vyhotovená a obec ju ani neurgovala
vzhľadom na prípravu zmeny organizácie dopravy na
parkovisku, ktorá sa, v prípade schválenia, premietne do
zmeny vyhotovenej projektovej dokumentácie

- kompostéry do domácností v časti Dedina
kompostéry boli oficiálne objednané, po dodaní a kontrole
ministerstvom životného prostredia budú prideľované tým
rodinným domom, ktoré o pridelenie kompostéra prejavili
záujem

- zmeny a doplnky č. 2 k územno-plánovacej dokumentácii
hluková štúdia v zmysle požiadavky Slovenskej správy ciest
bude vyhotovená a dodaná až v polovici septembra,
následne sa bude pokračovať v procese vyhotovovania
zmien a doplnkov

- projektová dokumentácia na lesné a poľné cesty
po zaslaní urgencie vo veci reklamácie vyhotovenej
projektovej dokumentácie zhotoviteľ projektovej
dokumentácie odstúpil od zmluvy; ďalší postup obce bude
odkonzultovaný s právnikom   

- na základe zverejnených výziev o dotácie alebo bez
spoluúčasti
z podaných žiadostí o dotácie bola vyhodnotená výzva
Environmentálneho fondu na stavebné úpravy obecného
domu – obecného úradu, kde sme neboli podporení,
čakáme na vyhodnotenie žiadostí o dotáciu na kamerový
systém a merače rýchlosti

- momentálne sa spracováva projekt na rekonštrukciu
domu smútku v časti Dedina, projekt na opravu miestnej
komunikácie v časti Kolónia a pre potreby majetkovo-
právneho usporiadania vlastníckych vzťahov sa vyhotovuje
geometrický plán (bolo potrebné prerobiť projekt, nakoľko
jedno parkovacie miesto zasahovalo do pozemku SPF),
ktorý je už na overení na katastrálnom úrade.

Blíži sa zimné obdobie, preto upozorňujeme všetkých
vodičov, aby z dôvodu potreby plynulého vykonávania
zimnej údržby na miestnych komunikáciách neparkovali
osobné motorové vozidlá na nich.

starosta obce Pravenec
Ing. Róbert Mikulášik

Celé znenia dokumentov si môžete preštudovať na
stránke www.obecpravenec.sk

Zo zasadnutí obecného zastupiteľstva



Zbožňované, či zatracované - naše lesy

Slovensko je rezervoárom európskeho lesníckeho bohat-
stva. Vďaka jeho polohe sa tu nachádzajú významné

živočíšne a rastlinné organizmy prírody Európy.
Lesy sú našou neoddeliteľnou súčasťou a plnia viacero

veľmi dôležitých funkcií. Jednou z nich je, že sú jediným zdrojom
dreva ako nenahraditeľnej, ekologickej a obnoviteľnej suroviny,
ktorá je jedným z pilierov ľudskej civilizácie.

Tí z nás, ktorí hľadajú útočisko pred stresom, či inými
civilizačnými neduhmi v prírode, alebo z iných dôvodov, ako je
zber liečivých rastlín, zber húb, zber šípok, športovanie – beh,
cyklistika, prípadne venčenie psíkov,  a častejšie navštevujú za-
lesnené lokality nad našou obcou, si už  dávnejšie všimli
pomerne rozsiahly výrub stromov na týchto miestach.   A pýtajú
sa: Kto? Kde? Prečo? Dokedy ešte? Koľko ešte? Kam a pre koho?
Radi by sme dali odpovede na tieto otázky, ale či sa nám to po-
darí....

Z viacerých zdrojov, ako sú: ministerstvo pôdo-
hospodárstva, tlačové agentúry, envirorezort, či ochranárske or-
ganizácie sa dozvedáme rôzne dôvody výrubu lesného porastu.
Avšak  krutú pravdu, že za 10 rokov zmizlo na Slovensku 700 kilo-
metrov štvorcových lesa, čo je približne rozloha Nízkych Tatier,
tú nikto nezmení ani nepotlačí. Znamená to jedno, že lesy
rúbeme rýchlejšie ako prirastajú.
A teraz tie dôvody: - vraj lykožrút, vraj energeticky obnoviteľné
zdroje – biomasa, vraj storočie zanedbávaných a neobnovo-
vaných lesov, vraj kalamity.

1. Hovorí sa, že zelený strom sa rovná zdravý strom, a keď je bez
ihličia, začína „sivieť“, či mu opadávať kôra, vtedy je to strom
chorľavý, a "napadnutý“.  Máme takéto stromy u nás?
Máme, ale o tie záujem nie je. Akokoľvek poškodené, choré,
vyvrátené, či inak znehodnotené stromy zostali v hore. Také sa
na kamión nedostali. 
2. Dotovanie energie z biomasy, ktoré výrazne prispelo k
masívnym výrubom našich   lesov, poslanci stopli ešte v minu-
lom roku. Po novom štát dotuje už len spaľovanie dreva, ktoré
pochádza z energetických porastov alebo je to odpad z
drevospracujúceho priemyslu. Takých krásnych a veľkých stro-
mov by bolo hádam na biomasu škoda...
3. Nevyhnutná ťažba je dôležitá, aby bol les zdravý a plnil všetky
svoje funkcie.  Realizuje sa  iba obmedzený, nevyhnutný zásah,
nazývaný obnovná ťažba.  Tak tento dôvod mi už vôbec nepa-
suje... Samí zdraví svalíci.
4. A čo sa deje s drevom označeným za kalamitné? Štátne lesy ho
predávajú firmám, ktoré vyhrali súťaž. Na otázku, na čo ich použí-
vajú tieto firmy, lesníci nevedia odpovedať. Toto tiež nebude náš
prípad.

Asi to nevyriešime v našich novinách, preto budeme aj
naďalej ticho hľadieť na nastohované kmene na lúke pod horou,
mávať pilčíkom na pozdrav,  počítať kamióny s guľatinou, pozerať
sa na tú spúšť, čo zostala po drevorubačoch....a potichu dúfať, že
je to všetko s kostolným poriadkom.

Vedeli ste, že: 
• Príroda slúži nám všetkým a máme právo na jej užívanie. Avšak
povinnosťou každej osoby je ju chrániť a podľa svojich možností
sa o ňu starať. V prípade, že došlo k jej poškodeniu pričinením
určitej osoby, je na nej, aby sa postarala o nápravu. 
• Lesy sú legislatívne chránené pred nezákonným používaním.
Lesný porast môže byť využívaný na iné účely len so súhlasom
orgánov ochrany krajiny. Na stavbu v lesných pozemkoch je
potrebný súhlas vlastníka alebo správcu lesa.
• Do lesného porastu, s výhradou vyznačených častí, má právo
na vstup každý. K lesu sa však musí správať s rešpektom a okolité
prostredie musí chrániť. Zakázané je akékoľvek ničenie a neo-
právnené používanie lesa. V prípade usvedčenia lesnou strážou
môže byť poškodzovateľ pokutovaný.
• Každý, kto v lese hospodári, teda aj súkromníci a urbárske

spoločenstvá, musia mať odborný dozor v osobe lesného
hospodára. Ten koordinuje akúkoľvek činnosť v lese, teda
zalesňovanie, ale aj ťažbu dreva. 
• Okrem toho, že nad činnosťou urbárskych spoločenstiev a
súkromníkov bdie lesný hospodár, musia sa riadiť aj svojím pro-
gramom starostlivosti o les. Vypracovaný ho musí mať každý sub-
jekt hospodáriaci v lese. Programy platia desať rokov a pre náš
región ich schvaľuje Okresný úrad v Trenčíne, pozemkový a lesný
odbor.

Príroda pozostáva zo všetkých živých aj neživých prvkov,
ktoré sa nachádzajú v našom okolí. Poskytuje nám životne
dôležitý priestor, a preto je nevyhnutné ju ochraňovať a správať
sa k nej s rešpektom. Naším zbožným želaním je, aby časť lesov
ostala úplne nedotknutá. Nech aj naše deti zažijú ten úžasný
pocit divočiny, ktorý predchádzajúce generácie dopriali nám.

Zdroj: internet
Klaudia Majzlanová

Tentokrát sme pár otázok položili naslovovzatým
odborníkom lesníkom - p. Ing. Pavlovi Vargovi a p. Ing.

Jozefovi Tipulovi.
1. Aký je váš názor na momentálny stav lesov v našom regióne?
2. Kto alebo čo vo vás vzbudilo pozitívny vzťah k lesom?
3. Aké zážitky vás spájajú s lesom?
4. Overený recept na jedlá z diviny

Ing. Pavol Varga
1. Súčasný stav lesov začínajú ovplyvňovať negatívne klimatické
zmeny, suchá, vetrové kalamity a následne pôsobenie škodcov,
napríklad podkôrnika smrekového
2. Všetci moji predkovia mali  povolania s lesníckym zameraním,
preto mám od detstva blízko k lesu. Od predškolského veku som
každé prázdniny trávil v horárni u starých rodičov.
3. Zážitky mám len pozitívne. V súčasnosti, keďže som aj
poľovník, je les dôležitou súčasťou môjho relaxu a poľovníctvo
je mojím veľkým koníčkom, napriek tomu, že môže prísť k situácii
ohrozujúcej život. Na vlastnej koži som zažil stretnutie s medvedi-
cou aj s troma mláďatami na vzdialenosť asi 50 metrov a tento
zážitok radím medzi pekné a pozitívne.
4. Moja stará mama vždy hovorila, že najväčšia krása je v
jednoduchosti. A to platí aj vo varení. Možno neviete, že poľovník
má po love nárok na trofej, aj na vnútornosti, čiže pečienku, srdce
a obličky. Klasická restovaná pečeň sa dá pripraviť z troch ingre-
diencií: cibuľa, pečienka a nakoniec soľ. Akékoľvek koreniny pre-
razia chuť pečienky. To tvrdil môj starý otec a ja s týmto názorom
môžem iba súhlasiť. Podávame s chlebom.

Ing. Jozef Tipul
1. Stav lesov u nás nie je zlý, keďže my patríme pod Strážovské
vrchy, kde prevládajú zmiešané lesy. Nájdu sa oblasti, kde pre-
vládajú ihličnaté lesy a tam je situácia horšia.
2. Moji predkovia ma k tomu viedli odmalička, pretože obidvaja
dedovia k tomu inklinovali.
3. Lesné prostredie a krajinársky ekosystém nám ukazujú, aký je
človek nedokonalý, pretože v lese funguje všetko: nájdeme v
ňom čisté pramene, aj posledný odhnitý konárik tam má svoje
miesto a svoj význam a toto je učebnica pre ľudí. Človek môže
byť akokoľvek múdry, rozumný a študovaný, všeličo vymyslí a vy-
buduje, ale v porovnaní s tým, čo vytvorila príroda, je to stále
neporovnateľné. A práve táto dokonalosť ma fascinuje.
4. Ja mám najradšej ľadvinky na smotane alebo so syrovou
omáčkou a túto prípravu zvládne úplne každý: Na cibuli podusiť
nakrájané ľadvinky, pridať soľ, korenie a nakoniec smotanu.
Môžeme pridať nastrúhaný tvrdý syr. Prílohu nechám na vás.

Spracovala: Jolana Bobocká



Upršaný piatok 30. augusta 2019
neveštil nič dobré. Napokon sa počasie
umúdrilo a oslavy 75. výročia
Slovenského národného povstania sa
mohli uskutočniť aj v našej obci. Začali
tradične pietnym aktom pri pamätníku
na Mokradi, príhovorom starostu obce
Ing. Róbertom Mikulášikom,
predsedom Jednoty dôchodcov p.
Imrichom Hranaiom a kladením
vencov. Podpismi do pamätnej knihy a
pesničkami spevokolu Tatrovanka  sa
oficiálna časť skončila a oslavy pokračovali zapálením vatry. Ohníky popri lese
obsadilo množstvo ľudí a vôňa z ich
opekaných špekačiek a iných dobrôt sa
šírila po celej lúke. Smäd si hasili vďaka

Miškovi Hudekovi, ktorý zaistil
občerstvenie a tí, ktorí boli tancachtiví sa môžu poďakovať DJ Urbimu. Tento rok
sa na stavaní vatry podieľali - Michal Hudek, Juraj Šovčík, Martin Kobela, Roman
Mik, Jozef Majzlan, Patrik Bobocký, Dominik Pupák, Richard Brida a Urban Obert.
Za organizáciu a priebeh osláv SNP ďakujeme Zboru pre občianske záležitosti,
Komisii pre kultúru, šport, mládež a vzdelávanie v spolupráci s Obecným úradom
v Pravenci.

Mgr. Jolana Majzlanová

Vatra SNP

Príbehy od našich čitateľov I.

Mária, Maňa, Marienka ,ako ju volali ,sa narodila 19. 11.
1927 ako najstaršie dieťa otca železničiara a matky, ktorá
sa starala ešte o ďalšie štyri deti. Keďže bola najstaršia,
musela v rodine pomáhať ako sa dalo. Boli to zlé časy. Všade
zúrila vojna, ale všetci prežili.
Ešte nemala ani osemnásť keď sa vydala za muža staršieho
o osem rokov. Samozrejme láske nerozkážeš. Volal sa Fran-
tišek a mal Marienku veľmi rád.
Po svadbe sa z Lučivnej, kde Maria vyrástla, presťahovali do
Prievidze - Necpaly,  pretože Ferko, ako stolár, tam dostal
pracovnú ponuku. Marienka si pobalila jeden kufrík a od
mamy dostala na starosť aj mladšieho súrodenca- vraj, aby
sa jej nič nestalo.
V Necpaloch bývali jeden rok, kde sa im narodilo prvé
dieťa- Anka. Marienkin súrodenec poputoval domov a
šťastní rodičia s bábätkom dostali krásne bývanie v
Pravenci,  pretože manžel začal pracovať v závode na
výrobu kopýt  (neskôr Tatra nábytok). 
Bývanie to bolo krásne a láska prinášala ovocie.
Prišiel na svet Jožko, Oľga, Milan, Vladko, ktorý po mesiaci
zomrel. No a potom, čo bola veľká udalosť, sa narodili
dvojičky Marienka a Ferko.
Deti bolo potrebné zaopatriť, dať im najesť, obliecť ich, aby
bolo všade čisto, aby ľudia „nedaj Bože“ neohovárali. Nebol
čas na bozkávanie, hladenie, chválenie, a hlavne si
Marienka takýto model výchovy odniesla z domu.
„Prečo si požičala bicykel?“ A už lietali facky. 
„Kde si sa tak namočil?“ A už to bolo.
„Prečo si sa nenaučil?“ Au...

Bolo to ťažké, aby všetko klapalo. Manžel sa staral o
živobytie a výchova bola na Marienke. 
Keď deti trochu odrástli, tak sa zamestnala v závode ako
robotníčka a trošku si finančne polepšili. 
„Potrebujem nový kabát ,čižmy,  nohavice...“
„Potrebujem písanku, novú tašku do školy...“
„Potrebujem, chcem..!“
A potom prišla rana. Manžel Ferko tragicky zahynul. Mal len
päťdesiatku a Mária len štyridsaťtri rokov. Tri deti nezaopa-
trené, plánovaná svadba dcéry predo dvermi a ešte ne-
splatená dlžoba za dom. 
Musela byť veľmi silná aby to zvládla. Potlačila slzy a pohla
sa ďalej. Ďalej, ďalej...Celý jej život bolo len:“ Ďalej, pokračuj,
nezastavuj sa!“
Hm. Deti odrástli. Každé si našlo svoje miesto v živote. A
Marienka si našla výbornú prácu, ako spojovateľka na OU,
kde pracovala až do dôchodku.
A čo teraz?
Žije stále v tom svojom domčeku, teší sa z kvietkov na
dvore, ale aj plače. Plače preto, lebo prežila dve svoje deti.
Ferka, ktorý odišiel ako 48 ročný a Jožka, ktorý odišiel teraz
ako 70 ročný.
Je to tak. Celý svoj život môžeme zhrnúť len do pár riadkov.
Či žijeme 60, 70 alebo 90 rokov. A nakoniec si samy ani nič
nepamätáme. Ale pravdou zostane, že sme ho prežili. 
A asi sme boli aj šťastní.

Pre moju mamičku. 
Mária Jurkovičová



Príbehy od našich čitateľov II.

„GERLACH mojimi očami“
Skoré vstávanie a chvenie v bruchu naznačovalo , že to
nebude pre mňa nedeľa ako každá iná. Ranné svitanie
a prvé lúče slnka predpovedali jasný deň stvorený na ak-
tívny oddych . Bolo to plánované už dlhšie ale tieto znaky
nám len nahrávali do karát, aby sme spečatili naše  odhod-
lanie zdolať najvyšší vrch Slovenska - Gerlachovský štít.
Samozrejme pod vedením skúseného horského vodcu Ro-
mana. Prvá hodina túry bola na preverenie si našej kondí-
cie. Nechýbalo veľa, aby som sa otočil na päte a zamával
kamarátom. „Načo som sa to dal!“ hovoril som si a v  duchu
som preklínal moje rozhodnutie ako aj človeka, ktorý to
celé „spackal“. Slovo „preklínať“ používam len zo slušnosti.
Nadávky od výmyslu sveta mi prechádzali hlavou ale nech-
cel som ukázať svoju slabosť.  Po navlečení sa do potrebnej
výstroje nadišiel výstup po skalách až na samotný vrchol.
Pot stekal po všetkých častiach môjho tela a  krôčik po
krôčiku  sme postupovali k nášmu vytýčenému cieľu. 15
min. pred vrcholom prišla na mňa kríza číslo 2. Zatočenie
hlavy, fučanie sťaby parník, už bolo moc. Verte, či neverte,
ale až pri situáciách, kde si človek siaha na dno svojich síl
zisťuje, čo je ešte v ňom. Pre niekoho je to bežná štan-
dardná turistická túra, ale pre mňa to bola veľká výzva, do
ktorej som išiel aj so strachom. Na chalanoch som tiež videl
únavu a beznádej, ale aj odhodlanie, ktoré sme našťastie
nestratili.  Nie som skúsený turista ale len obyčajný chalan
z dediny , ktorý chcel vyskúšať niečo nové a hlavne sa dal
nahovoriť svojim dobrým kamarátom (somár). Bol to pre
nás narodeninový darček a darčeky musíte „otvoriť“ aj keď
sa jedná o hoc čo. Po párhodinovom prekonávaní samých
seba prišla neopísateľná radosť. Začal som spievať kúsok
z piesne Michala Tučného: „ Štíty hor co nejdou překlenout,
...“ a po tvári mi stekal pot a v očiach sa mi leskli slzy.  Človek
totiž nevedel, či má od šťastia plakať alebo sa smiať. Pocit,
že stojíte na najvyššom mieste svojej krajiny bol
neopísateľný. Po zachytení si týchto šťastných okamihov
nás čakala cesta nadol. Počasie sa začalo kaziť a silný vietor
nám sťažoval ešte viac pre nás náročný zostup. Len jedna
krátka prestávka a  zákaz nášmu kamarátovi rozbaliť si
rožtek od jeho nastávajúcej manželky naznačovala , že aj
vodca sa bojí zmeny počasia. Neviem, čím to bolo, ale po
zdolaní najťažších úsekov sa počasie umúdrilo a  našu
poslednú hodinu turis-
tiky sme si mohli
vychutnať sprevádzaní
teplými slnečnými
lúčmi. Pivo, ktoré sme si
dali v  našom cieli nikdy
nebolo chutnejšie ako
po tomto
niekoľkohodinovom
prekonávaní samých
seba. S Michalom ti ešte
raz ďakujeme Denis.

Ing. František Wesserle

Z činnosti Základnej organizácie Jednoty
dôchodcov v Pravenci

Na výročnej schôdzi sme vyhodnotili svoju činnosť, ktorá
prebiehala podľa schváleného plánu.

Činnosť našej ZO  sa uberala podľa schváleného plánu
činnosti a podujatia boli uskutočnené nasledovne:
V marci bolo spoločné stretnutie členov na oslave k 70.
výročiu narodenia p.  Vladimíra Šujana, v apríli sme uspo-
riadali brigádu pri objekte  kultúrno-spoločenského stre-
diska. 30. apríla 2019 sme sa zúčastnili so spevokolom
Tatrovanka pri stavaní mája na Kolónii. Mesiac máj sme
venovali Dňu matiek, kde nás kultúrnym programom
potešili naše deti, vďaka Michalovi Hudekovi, predsedovi
Komisie pre kultúru, šport, mládež a vzdelávanie v obci
Pravenec. V júni sme zablahoželali k 70. výročiu p. Petrovi
Oboňovi. V tomto mesiaci bolo aj stretnutie ku Dňu otcov.
V júli sme si posedeli pri tradičnej opekačke. August sme
venovali brigáde pri pamätníku SNP a oslave 75. výročia
SNP. Uložením kytice kvetov a zapálením vatry sme prispeli
ku každoročnému slávnostnému aktu osláv. 
Zhodnotením našej činnosti sme skonštatovali, že stále
máme z radov našich občanov dosť, ktorí sa aktívne zapá-
jajú do verejno- prospešného života v našej obci, preto im
týmto úprimne ďakujem.

Imrich Hranai
Predseda ZO JDS v Pravenci

Tenisový turnaj vo štvorhrách

21. augusta 2019, za krásneho jesenného počasia,  uspo-
riadal Tenisový oddiel v Pravenci v poradí už 26. ročník
tenisového turnaja vo štvorhrách. Turnaja sa zúčastnilo
päť dvojíc. Po celodennom športovom zápolení skončil
turnaj s týmito výsledkami:
1.  miesto Vall Ľuboš a Gebrlín Peter
2.  miesto Majzlan Denis a Bobocký Miloš
3. miesto Wesserle František a Čiscoň Martin
4.  miesto Klimant Peter a Dado Juraj
5.  miesto Novák Peter a Kubanová Božka

Po zápolení sme si užili
priateľské posedenie
pri hudbe, dobrom
guláši a chladenom
pivku.
Ďakujeme účastníkom
turnaja, priateľom,
ktorí prišli povzbudiť
svojich kamarátov.
Organizátor sa teší na

ďalší ročník.
Peter Klimant



Krásy Slovenska

Nadšenci turistiky a všetci, čo sledujú naše
kroky po horách! Začína sa pomaly jeseň a ja
by som vám chcela priblížiť miesta, ktoré sme
spolu ako turistický oddiel prešli. Leto bolo
krásne ročné obdobie, teplé dni so
slniečkom, ideálne na výlety do prírody.
Prvým bol výstup na Rakytov, ktorý patrí
medzi najkrajšie vrchy Veľkej  Fatry. Počasie
bolo nádherné a za odmenu sa nám ponúkli
neskutočné výhľady na Veľkú Fatru, Malú
Fatru, ale aj na Nízke a Západné Tatry. Ďalšou
a veľmi peknou túrou bol výlet na Poludnicu
v Nízkych Tatrách, ktorá má dva vrcholy-
Prednú a Zadnú Poludnicu. Z Prednej Polud-
nice vidieť Liptovskú Maru a zo Zadnej Poludnice Chopok a vrchy Nízkych Tatier. Začiatok bol náročnejší- šlapanie po
lyžiarskom vleku, pokračovali sme po lese kľukatým chodníčkom, až sme prišli ku skalnatým bralám a jaskyniam. Každý
z nás tú krásu obdivoval so zatajeným dychom. Zabudli sme na unavené nohy a tešili sa z úžasnej slovenskej prírody. Výlet
na Pilsko bol východiskový bod pre skupinu nadšencov, ktorí pokračovali ďalej na Babiu boru. Pilsko je druhý najvyšší vrch
Oravských Beskýd a nachádza sa na poľsko-slovenskej hranici. Leto je aj obdobie, počas ktorého sú otvorené všetky tu-

ristické chodníky vo Vysokých aj v Nízkych Tatrách. Prešli sme
spolu  z Čertovice na chatu Štefáničku, ktorá sa nachádza v
Nízkych Tatrách. Najedli sme sa čučoriedok sladučkých ako
med. Poslednou akciou bol výstup na Veľký Rozsutec v Malej
Fatre. Východiskom bola Štefanová, pokračovali sme cez
Jánošíkove diery na Medzirozsutec. Odtiaľ sme sa na-
smerovali na Veľký Rozsutec. Tomuto vrchu môžeme bez
hanby hovoriť aj ,,Pán kopec“. Patrí medzi najkrajšie vrchy na
Slovensku. Tvoria ho skaly a veľké množstvo rastlín. Susedí s
Malým Rozsutcom a Stohom. Zostup bol náročnejší, štrkovitý
terén a skaly nám dali zabrať, ale pomohli aj reťaze na
stenách skál. Tento výlet aj počasie môžem ohodnotiť iba na
1*. Kto s nami nebol a nevidel tú krásu, nech neváha a pridá
sa k nám. Tešíme sa na farebné jesenné počasie.

Lýdia Mendelová

Duchovné slovo

Potom uvidíte.... Kedy potom? Po čom? Ja človek, že

by som niečo nevidel? Všetci si myslíme, že sme

vidiaci. Málokto z nás povie - som slepý, pomôž mi. Ide

tu o slepotu srdca. Srdce vidí natoľko, nakoľko je

možné, aby bolo domovom Lásky. Tvrdosť,

arogantnosť, egoizmus, sebeckosť, tieto postoje ešte

nikdy neumožnili Láske, aby bola. Ale ako dať priestor

tomu, čo ma urobí vidiacim ? Tak, že stratíme strach !

My sa bojíme Lásky a je to aj logické. Láska a strach

idú proti sebe. Je to jasne povedané: dokonalá Láska

vyháňa strach. A platí aj opak. Pokiaľ sa neprestaneme

báť, sme odkázaní na beznádej a ničotu. A tak dajme

konečne priestor Láske, aby sme už uvideli...... 

Štefan Čunderlík

Deň obcí pravnianskej doliny

14. septembra 2019 sa konal už 6. ročník Dňa obcí
pravnianskej doliny tradične na námestí v Nitrian-
skom Pravne pod taktovkou občianskeho združenia
Hornonitrie. Prekrásnemu podujatiu
prialo počasie. Zástupcovia z každej obce pripravovali
svoje tradičné dobroty, ktoré nielenže exluzívne vy-
zerali ale sa aj míňali závratnou rýchlosťou.
Sprievodné akcie:

- Festival folklóru a tradičných remesiel
- Festival dychových hudieb
- Remeselný jarmok
- Remeselná tvorivá dielňa
- Výstava Kachliarstvo na Slovensku 

Spracoval: Mgr. Roman Mik



TOP GULÁŠ 2019

OZ Hornonitrie, obec Tužina a MAS Žiar zorganizovali v
sobotu 29.júna 2019 v areáli futbalového ihriska v Tužine
súťažno-zábavný deň s názvom TOP GULÁŠ 2019.
Súčasťou podujatia bol 5. ročník súťaže vo varení gulášu
medzi obcami Hornonitria, hudobný festival a 5. ročník fut-
balového turnaja vyslúžilcov obcí Hornonitria.
O putovnú varešku  a O putovný pohár Hornonitria súper-
ili družstvá a mužstvá obcí: Chvojnica, Nitrianske Pravno,
Tužina, Kľačno, Poluvsie, Poruba, Pravenec, Malinová a Ne-
dožery-Brezany.
Podporiť regionálne družstvá, navariť špeciálny guláš a
uchádzať sa o titul TOP guláš 2019 do Tužiny prišli aj hos-
tia zo združenia Handlovskej doliny.
V programe hudobného festivalu TOP 2019 sa od 13:00
hod. predstavili : Naša kapela, Jana Krištof Lehotská so
skupinou a 2SP Band.

TOP GULÁŠ 2019
3.miesto - obec Chvojnica
2.miesto - obec Poluvsie
1.miesto - obec Tužina

FUTBAL
3.miesto - obec Malinová
2. miesto - obec Nitrianske Pravno
1. miesto - obec Tužina

Zdroj: Internet
Spracoval: Mgr. Roman Mik

Vychýrenosť sa niekedy podobá hube, o ktorej Plínius hovorí,
že je najväčším zázrakom prírody, pretože vyrastá z ničoho a
nemá korene. 

(Thomas Fuller) 

Mnohí zomreli, kým ľudia pochopili, že v lese rastú aj jedovaté
huby.

(Valeriu Butulescu) 

Najviac si v týchto mesiacoch užívajú v našich lesoch
hlavne hubári, ktorí prichádzajú s plnými košíkmi týchto

lesných plodov.

Fotodokumentácia

Ani v tých najjedovatejších hubách nie je toľko jedov, ako v
niektorých

ľuďoch. (Peter Gossanyi)
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Naši futbalisti odohrali nasledovné  zápasy
VII. liga - I. trieda PD muži

Pravenec - Bojnice 3 : 0
Pravenec - Poruba 2 : 0
Malinová - Pravenec 3 : 5
Pravenec - Nedožery Brezany 6 : 3
Tužina - Pravenec 2 : 3
Čereňany - Pravenec 1 : 10
Pravenec - Valašská Belá 5 : 2

Tabuľkové umiestnenie 1. pozícia

VI. liga - U19
Pravenec - Bystričany 3 : 1 
Pravenec - Lehota pod Vtáčnikom 7 : 1 
Oslany - Pravenec 1 : 12
Pravenec - Sebedražie 5 : 0
Opatovce nad Nitrou - Pravenec 1 : 13
Handlová - Pravenec 0 : 3     
Pravenec - Valašská Belá 5 : 0   

Tabuľkové umiestnenie 1. pozícia

IV. liga-U15- III. trieda
Pravenec - Malinová 9 : 2
Pravenec - Poruba 3 : 4
Nedožery Brezany - Pravenec 2 : 2
Tužina - Pravenec 2 : 5

Tabuľkové umiestnenie 4. pozícia.

Prípravka MIX skupina B-U11
Pravenec - Lazany 10 : 0
Handlová - Pravenec 2 : 2
Pravenec - Poruba 10 : 0
Pravenec - Prievidza 2 : 6

Tabuľkové umiestnenie 6. pozícia.

Všetkým našim futbalistom  prajeme veľa síl a výborné
športové výsledky v tejto sezóne.

Spracoval z https://mtj-pravenec.futbalnet.sk: Mgr. Roman Mik

Deti sú ruky, ktorými sa držíme neba.

Hudek Michal jún 2019
Tkáczyková Ester júl 2019
Kušnírek Viktor júl 2019
Ušiak Michal august 2019
Franc Ivan august 2019

Len málo ľudí na svete sa dožije takéhoto krás-
neho veku

Schmidtová Anna 71 rokov
Dudka Jozef 91 rokov
Šovčíková Jozefína 91 rokov
Jurkovič Jozef 71 rokov
Hubinská Žofia 82 rokov
Sulava Ján 88 rokov
Beňadiková Žofia 86 rokov
Šinko Stanislav 72 rokov

Futbalové okienko

Divé svine ovládli naše cesty!

Počuli ich až za Vyšehradom! O tom, že Pravenčania
milujú „pekelné“  stroje, ste sa určite presvedčili v
našej dedinke. Svojej záľube v motorkách prepadli
natoľko, že už majú aj ikonický názov – Divé svine
Pravenec. Svinky, ktorých predsedom je Milan
Barényi, známy ako skvelý cyklistický reprezentant,
si to namierili 10. 8. 2019 do obce Tužina. Práve tam
sa konal Československý zraz milovníkov
nezabudnuteľných strojov JAWA /CZ pod názvom
„STRETKO JAWA/CZ“ . Na dobre známom Hatalisku
sa stretli nielen milovníci motoriek, ale aj trabantov
a rôznych veteránov. Celá akcia sa niesla v duchu
„retro“. Prehliadka krásnych mašín prechádzala aj
našou obcou a pokiaľ ste ju prepásli, môžete ľutovať.
Rozhodne to stálo za to. Divé svine nás slušne, a ako
je to už u nich zvykom, aj zábavne reprezentovali.
Ich dvere do pomyselného chlieva sú otvorené a
budú veľmi radi, keď sa k nim pridajú aj ďalší
nadšenci dvojkolesových či viackolesových tátošov.
Veria totiž, že ich bude na podobných akciách stále
viac a viac.

Ing. František Wesserle


